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Z á p i s  
z 8. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, konaného dne  

19. 4.  2021, od 15.00 hod., VIDEOKONFERENČNĚ 

Přítomni: dle prezenční listiny záznamu o připojení jednotlivých členů k videokonferenci  

Omluveni:  MUDr. Vajcík, PhDr. Štěpán Ph.D. 

 

Program jednání: 

  1.  Zahájení  

  2.  Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů  

  3.  Aktuální informace k epidemické situaci, stavu v krajských nemocnicích a očkování v 

Královéhradeckém kraji  

  4.  Individuální dotace - II. změna rozpočtu na rok 2021  

  5.  Návrh na poskytnutí individuální dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje 

společnosti NDZS Kohoutek s.r.o.  

  6.  Žádost o poskytnutí investičního a neinvestičního příspěvku a schválení vyúčtování 

návratné finanční výpomoci k projektu Centrum duševního zdraví RIAPS Trutnov.  

  7.  Koncepce zdravotnictví Královéhradeckého kraje pro období 2021–2025  

  8.  Diskuse  

  9.  Závěr  

 

 

K bodu l 

Zahájení 

Jednání 8. výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje zahájila v 15.00 hod 

předsedkyně výboru Ing. Dana Kracíková. Přivítala všechny členy výboru, kteří se 

videokonference účastnili. Dle přihlášených členů výboru v počtu 13 je výbor usnášeníschopný. 

Předsedkyně výboru dále řídila jednání výboru. 

 

 

K bodu 2 

Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů 

Předsedkyně výboru podala návrh na: 

I. Schválení navrženého programu 8. jednání výboru zdravotního,  

Předsedkyně výboru seznámila přítomné s navrženým programem 5. jednání výboru 

zdravotního zeptala se přítomných na připomínky k navrženému programu.   

II. Ověřovatelem zápisu byla navržena MVDr. Anna Ungerová 

 

Hlasování: 

Pro  - 13         

Proti  - 0                   

Zdržel se - 0              

 

USNESENÍ 8/10/2021/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. s c h v a l u j e  

  návrh programu 8. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje  

II.  s c h v a l u j e  

  ověřovatelem zápisu MVDr. Annu Ungerovou 
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K bodu 3 

Aktuální informace k epidemické situaci, stavu v krajských nemocnicích a očkování v 

Královéhradeckém kraji  

 

Informace podal, MUDr. Fink 

Radní pro zdravotnictví podal informace k aktuální stavu v krajský nemocnicích, obsazenosti 

akutních „covidových“ lůžek a celkovému počtu pacientů. Dále podal informaci k probíhajícímu 

očkování v očkovacích centrech, počtu očkovaných, počtu dodaných vakcín s výhledem na 

dodání v dalších dnech.  

Ing. Kracíková uvedla, že všichni členové výboru dostávají pravidelně (týdně)  elektronicky 

aktuální informace o vývoji pandemické situace a stavu očkování v našem kraji. 

Členové výboru zdravotního vzali tyto informace na vědomí. 

 

 

K bodu 4 

Individuální dotace - II. změna rozpočtu na rok 2021  

 

Poskytnutí dotací na individuální účel - II. změna rozpočtu 2021 

V souladu se Zásadami pro poskytování dotací a darů z rozpočtu Královéhradeckého kraje 

předkládáme k projednání žádosti o poskytnutí dotací z rozpočtu Královéhradeckého kraje na 

individuální účel. Jedná se o projekty, které věcně spadají do oblasti zdravotnictví. 

V případě schválení poskytnutí dotací na individuální účel Zastupitelstvem Královéhradeckého 

kraje, budou finanční prostředky na podporu vybraných projektů uvolněny v rámci II. změny 

rozpočtu kraje na rok 2021 (kapitola 48 dotační fond, odvětví individuální dotace). 

Projekt:  Ambulantní zdravotní péče v Nové Pace  

dotace by byla určena na částečnou úhrada nákladů ambulantní zdravotní péče pro 

občany ORP Nová Paka na období 1.1.2021 - 31.12.2021 

 

Ing. Kracíková  

Uvedla, že tato žádost je již podána poněkolikáté, stanovisko odboru zdravotnictví je negativní, 

s tím že podpora se poskytuje v rámci vyrovnávacích plateb pouze nemocnicím na lékařskou 

pohotovostní službu 

Nemocnice v Nové Pace byla zrušena, zástupci města chtěli aby zůstala pohotovost zachována, 

z důvodu chybějícího zdravotnického zařízení. Následně bylo v Nové Pace pouze zřízeno 

výjezdové stanoviště ZZS. 

 

Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje  

I.  d o p o r u č u j e 

    Schválit poskytnutí dotace na individuální účel, na kterou budou uvolněny finanční 

prostředky v rámci II. změny rozpočtu Královéhradeckého kraje na rok 2021 a to na 

projekt: Ambulantní zdravotní péče v Nové Pace  

 

 Hlasování: 

 Pro  - 4  

 Proti  - 7  

 Zdržel se - 2  

 

 NÁVRH USNESENÍ NEBYL PŘIJAT          
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K bodu 5 

Návrh na poskytnutí individuální dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje společnosti 

NDZS Kohoutek s.r.o.  

S návrhem seznámila Ing. Bášová, doplnil MUDr. Fink 

NDZS Kohoutek s.r.o. podala žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje 

na realizaci projektu „činnost mobilního odběrového týmu“. Společnost žádá orgány 

Královéhradeckého kraje o poskytnutí neinvestiční účelové dotace ve výši 210 000,-  Kč 

na pokrytí odměn určených pro 3 řidiče zajišťující provoz mobilního odběrového týmu v rámci 

Královéhradeckého kraje v roce 2020.  

V březnu 2020 byla NDZS Kohoutek s.r.o. požádána ZZS Královéhradeckého kraje o 

zajišťování transportu odběrové sestry z FN HK k domácím odběrům u osob s podezřením na 

infekci coronavirem, kdy počet odběrů strmě narůstal a kapacity ZZS byly limitované s ohledem 

na to, že ZZS primárně zajišťovala zdravotnickou záchrannou službu. Aby byl udržen systém 

domácích odběrů, začala NDZS Kohoutek s.r.o. na základě učiněné výzvy tuto službu zajišťovat, 

přičemž se jednalo o provoz od 7 do 19 hodin, včetně víkendů.  

V případě plošných odběrů byl řidič spolu se zdravotní sestrou součástí odběrového týmu. Ze 

strany NDZS Kohoutek s.r.o. byla tato služba poskytována celý rok, přičemž řidiči, kteří práci 

v odběrovém týmu poskytovali spolehlivě, bez problémů a velice dobře reprezentovali zajištění 

odběrů v rámci Královéhradeckého kraje, neobdrželi kromě měsíční mzdy jakoukoli další 

finanční odměnu. Zdravotní sestry odběrového týmu byly finančně ohodnoceny částkou 1 500 

Kč za hodinu výjezdu a v roce 2020 byla zdravotníkům vyplacena odměna v částce  

70 000 Kč. Na základě výše uvedeného požádala dopravní zdravotnická služba NDZS Kohoutek 

s.r.o. o poskytnutí dotace ve výši 210 000 Kč, kdy přidělená dotace bude určena na poskytnutí 

odměny třem řidičů NDZS, kteří se podíleli a dále podílejí na zajištění provozu mobilního 

odběrového týmu. 

Cílem projektu je tedy poskytnutí odměny za zajištění provozu mobilního odběrového týmu 

v rámci Královéhradeckého kraje v roce 2020. NDZS Kohoutek s.r.o. žádá o poskytnutí finanční 

podpory z rozpočtu Královéhradeckého kraje, která odpovídá 100 % plánovaných výdajů 

spojených s finanční odměnou 3 řidičům zajišťujících provoz odběrového týmu.  

Finanční prostředky ve výši 210 000 Kč budou poskytnuty z ostatních běžných výdajů kap. 15 – 

zdravotnictví. Poskytnutí investiční dotace není v rozporu se zákonem č. 129/2000 Sb., o krajích, 

v platném znění a zákonem č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve 

znění pozdějších předpisů 

 

Diskuse: 

MUDr. Veselý, Ing. Bášová, Ing. Kracíková, MUDr. Mašek, MUDr. Šidáková 

MUDr. Plzák – dotaz ke společnosti LIPTRANS,  

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

 

 Hlasování: 

 Pro  - 13  

 Proti  - 0  

 Zdržel se - 0  

 

USNESENÍ 8/11/2021/VZ 

Výbor zdravotní Královéhradeckého kraje 

I. d o p o r u č u j e  

 1. schválit poskytnutí účelové neinvestiční dotace společnosti NDZS Kohoutek 

s.r.o., Kladská 129/10, Slezské předměstí, 500 03 Hradec Králové, IČ 27539989 

ve výši 210 000,- Kč z ostatních běžných výdajů kapitoly 15 - zdravotnictví na 

rok 2021 dle důvodové zprávy 
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 2. schválit uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého 

kraje se společností NDZS Kohoutek s.r.o., Kladská 129/10, Slezské předměstí, 

500 03 Hradec Králové, IČ 27539989 ve znění přílohy č.2 důvodové zprávy 

 

 

K bodu 6 

Žádost o poskytnutí investičního a neinvestičního příspěvku a schválení vyúčtování 

návratné finanční výpomoci k projektu Centrum duševního zdraví RIAPS Trutnov.  

 

S návrhem seznámila Ing. Kracíková, doplnila Ing. Bášová 

Poskytnutí příspěvku a Vyúčtování návratné finanční výpomoci (dále jen „NFV“) se týká 

příspěvkové organizace Sdružení ozdravoven a léčeben okresu Trutnov, IČ: 00195201, 

projekt: Centrum duševního zdraví RIAPS Trutnov  (dále jen „projekt“).  

NFV byla organizaci poskytnuta za účelem realizace projektu. Jednalo se o poskytnutí 

finančních prostředků na financování výdajů spojených se stavebními pracemi, technickým a 

autorským dozorem a pořízením vybavení Centra duševního zdraví (nábytek, elektronika, 

zdravotnické vybavení, atd.).  

Poskytnutí investičního a neinvestičního příspěvku je navrhováno proto, aby organizace 

mohla provést vyúčtování poskytnuté NFV v plné výši. V souladu se schválením poskytnutí 

NFV byly organizaci prostředky na předfinancování, kofinancování a financování 

nezpůsobilých nákladů uvolňovány jako NFV. Investiční a neinvestiční příspěvek je 

navrhován ke schválení ve výši kofinancování a financování nezpůsobilých nákladů 

projektu. Poskytnutý příspěvek bude organizací obratem vrácen zpět kraji, tím se bude 

mít NFV za vyúčtovanou. 

Financování projektů se řídí Směrnicí č. 16 Královéhradeckého kraje, v aktuálním znění. 

Samotná realizace projektu se řídila pravidly Integrovaného regionálního operačního programu, 

platnou legislativou ČR a směrnicemi Královéhradeckého kraje. Finanční prostředky budou 

organizaci na zajištění vyúčtování čerpaných NFV poskytnuty z vratky předfinancování (kap. 21, 

org. 2099). 

Finanční prostředky ve formě návratné finanční výpomoci na zajištění realizace projektu byly 

organizaci poskytovány průběžně z vratky org. 2099 a z rozpočtu kapitoly 21 určené pro IROP 

2.3 (CDZ RIAPS Trutnov). Organizaci byly uvolňovány prostředky až do max. výše NFV.  

Po obdržení výše uvedených částek investičního a neinvestičního finančního příspěvku, 

organizace, bez zbytečného odkladu a v souladu se směrnicí č. 16, vrátí na účet poskytovatele 

finanční prostředky, které budou připsány zpět na vratku předfinancování org. 2099.  

Usnesením Zastupitelstva Královéhradeckého kraje ze dne 22. 3. 2021 (usn. č. ZK/4/163/2021) 

je pro projekt schválen finanční limit ve výši 25 000 000 Kč.  

Bez diskuse 

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

 

 Hlasování: 

 Pro  - 13  

 Proti  - 0  

 Zdržel se - 0  
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USNESENÍ 8/12/2021/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. d o p o r u č u j e  

 1. schválit poskytnutí účelového příspěvku z kap. 21 vratky předfinancování (org. 

2099) na provedení vyúčtování poskytnuté návratné finanční výpomoci na 

realizaci projektu Centrum duševního zdraví RIAPS Trutnov organizaci Sdružení 

ozdravoven a léčeben okresu Trutnov, IČ: 00195201, ve výši 6 100 663,61 Kč (z 

toho INV 5 770 218,68 Kč a NEINV 330 444,93 Kč).  

 2. schválit vyúčtování poskytnuté návratné finanční výpomoci na realizaci projektu 

Centrum duševního zdraví RIAPS Trutnov organizaci Sdružení ozdravoven a 

léčeben okresu Trutnov, IČ: 00195201 dle důvodové zprávy. 

 

 

K bodu 7 

Koncepce zdravotnictví Královéhradeckého kraje pro období 2021–2025  

Ing. Kracíková  

Na Koncepci zdravotnictví byl odveden obrovský kus práce, poděkovala za ní doc. MUDr. 

Hegerovi, CSc. a současně i pracovníkům odboru zdravotnictví. Je to ucelený materiál, není to 

jen hodnocení ve vztahu ke zřízeným organizacím ale posuzuje zdravotnictví v celém kraji. 

Pokud bude schválen, mělo by se rychle přistoupit k implementaci. 

 

Předkládaný materiál ke Koncepci zdravotnictví včetně Analýzy obdrželi všichni členové výboru 

v předstihu elektronicky. 14. dubna 2021 byl k tomuto tématu uspořádán seminář v prostorách 

budovy Královéhradeckého kraje, na který byli pozváni všichni členové Zastupitelstva KHK a 

členové výborů zdravotního a sociálního.  

 

Návrh na schválení Koncepce zdravotnictví Královéhradeckého kraje pro období 2021 - 

2025 s následujícími 11 strategickými rozvojovými body:    
1. Vytvoření dohody Zdravotnického holdingu Královéhradeckého kraje a.s. a Fakultní 

nemocnice Hradec Králové o jednotném systému specializačního vzdělávání lékařů v 

rámci kraje a podpora dalších opatření pro zlepšení personální situace zdravotních 

sester.  
2. Posílení celého komplexu zdravotní péče v oblasti následné lůžkové péče a 

dlouhodobé lůžkové péče a v oblasti sociální péče.  
3. Vytvoření dalších minimálně 30 akutních lůžek pro obor psychiatrie v rámci 

Zdravotnického holdingu Královéhradeckého kraje a.s. a podpora dalších kroků pro 

posílení vládní reformy psychiatrické péče v oblasti zdravotní i sociální.  
4. Posílení primárních služeb, zejména v oblasti praktického lékařství pro děti a dorost a 

praktického lékařství pro dospělé a posilování zdravého způsobu života.  
5. Udržení dostatečné rezervní kapacity v Královéhradeckém kraji v oblasti porodnické a 

neonatologické péče a její důsledné monitorování.  
6. Zajištění konformity rozvojových plánů Zdravotnického holdingu Královéhradeckého 

kraje a.s. a dalších zdravotnických zařízení v majetku kraje s plány Ministerstva 

zdravotnictví České republiky, a to zejména s vládním dokumentem Strategický 

rámec rozvoje péče o zdraví v ČR do roku 2030.  
7. Posílení připravenosti na další případné epidemické vlny COVID–19.  
8. Přehodnocení stávající alokace finančních zdrojů Královéhradeckého kraje pro 

zdravotnictví ve prospěch rozvojových bodů Koncepce a postupný útlum provozních 

dotací pro zdravotnická zařízení poskytující akutní lůžkovou péči.  
9. Výhledová projektová příprava dodatečných investic a dořešení problémů interního 

oddělení v Oblastní nemocnici Náchod a.s. 
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10. Posílení koordinace zdravotní péče v Královéhradeckém kraji.  
11. Posílení informatiky a analytických možností na půdě odboru zdravotnictví Krajského 

úřadu Královéhradeckého kraje.   
  

 

  

Ing. Kracíková pak dále předala slovo doc. MUDr. Hegerovi 

Ten uvedl, že Koncepce zdravotnictví byla v podstatě hotová vloni v létě, byla prezentována 

Radě KHK i zdravotnímu výboru ještě v minulém volebním období, kdy byla bez problémů 

přijata. Ke koncepci byla ale potřeba dopracovat analytická část (grafy, tabulky apod.) 

Ke Koncepci není vypracován implementační plán, který musí vytvořit vedení KHK, ve 

spolupráci se zdravotnickým holdingem a různými zdravotnickými zařízeními. 

Koncepce byla tvořena apoliticky, analýzy vycházejí z běžných problémů ve zdravotnictví. 

Nezaobírá se nijak hlouběji ekonomikou nebyla schopna poskytnout nějaké míry efektivity, kde 

nebyly poskytnuté podklady. Neposkytuje ani analýzu ze specializačních oddělení. Uvedl, že 

kraj je regulátorem celého systému, který se má starat o své občany i z hlediska zabezpečení 

kvalitní zdravotní péče. 

doc. MUDr. Heger CSc.  dále podrobněji rozvedl a prezentoval 11 strategických rozvojových 

bodů uvedených v Koncepci zdravotnictví. Pořadí nebylo stanoveno podle priorit ale jsou to 

logicky seřazené všechny priority ve zdravotnictví Královéhradeckého kraje  

 

Diskuse: 

• k budoucí podobě Městské nemocnice Dvůr Králové nad Labem 

• centralizaci a transformaci zdravotnictví  

 

Diskuse se zúčastnili: Ing. Kříž, Ing. Kracíková, doc. MUDr. Heger CSc., MUDr. Veselý,  

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

 

Hlasování: 

Pro  - 13  

Proti  - 0  

Zdržel se - 0  

 

USNESENÍ 8/13/2021/VZ 

Výbor zdravotní Zasupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. d o p o r u č u j e  

  schválit Koncepci zdravotnictví Královéhradeckého kraje pro období 2021 - 2025 s 

uvedenými 11 strategickými rozvojovými body.  

 

 

K bodu 8 

Diskuse - různé 

MUDr. Plzák 

Dotaz k mechanismu očkování a konkrétně očkování v ON Náchod, které probíhá jinak než 

v Trutnově. 

MUDr. Veselý 

Metodika postupu očkování je přesně popsána v pokynu MZ ČR. 

 

MUDr. Fink 

Slíbil prověřit postup při očkování v Oblastní nemocnici Náchod. 
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Ing. Šturma 

Poděkoval za tvorbu Konepce zdravotnictví královéhradeckého kraje na období 2021 – 2025. 

Uvedl, že v minulém volebním období předával vedení kraje swot analýzu k nemocnici ve Dvoře 

Králové nad Labem a prakticky bez odezvy. Při zamýšlené transformaci v této nemocnici prosí o 

jednání a informování zástupců města. 

MUDr. Plzák 

Připomínka ke spádovosti velké oblasti Oblastní nemocnice Trutnov jak v zimních, tak i v 

letních měsících. 

 

 

K bodu 9 

Závěr  

Vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu a nebyly ani další příspěvky do 

diskuse, předsedkyně výboru poděkovala členům výboru a hostům za účast na 8. jednání výboru 

zdravotního a v 16:15 hodin jednání ukončila.  

 

  

Příští jednání výboru zdravotního se koná 7. června 2021 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Nováková Soňa 

 

 

 

……………………………………….. 

předseda výboru  

…………………………………………. 

ověřovatel zápisu 


